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Zápis ze zasedání Akademického senátu SU OPF 
 

Pořadové číslo zápisu: 2 

 

Datum zasedání: 22. 2. 2012 

 

Přítomni: Ing. Werner Bernatík, Ph.D., Ing. Josef Botlík, RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D., 

Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D., Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D., Mgr. Petr Suchánek, 

Ph.D., Ing. Tomáš Verner, Ing. Štefan Hečko, Bc. Tomáš Kuděla, Ing. Radim 

Říhák, Ing. Jana Šimáková, Mgr. Ing. Roman Šperka 

 

Omluveni:   

 

Neomluveni: - 

 

Hosté: PhDr. Bohumil Fiala, Ph.D. (děkan fakulty), RNDr. Ing. Bohuslav Rychtar 

(tajemník fakulty), JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. (proděkanka pro studijní a 

sociální záležitosti),  

 

Program: 

 

1. Řád ubytovacích a stravovacích služeb SU OPF 

2. Podmínky přijímacího řízení do nav. Mgr. studijních programů 

3. Debata k prospěchovým stipendiím 

4. Podmínky stravování studentů v menzách a stravovacích zařízeních 

5. Různé 

 

 

Dr. Bernatík přivítal děkana fakulty, hosty a ostatní přítomné, a  navrhl následující změnu 

programu. Doporučil nejprve zařadit zprávy z jednání hospodářské, legislativní a studijní 

komise a poté projednat jednotlivé body programu, jak bylo původně navrhnuto. 

Dr. Bernatík se otázal, zda jsou další náměty. Žádné nebyly. Poté vyzval členy senátu ke 

hlasování o změně programu zasedání AS SU OPF.  

 

Hlasování o programu jednání: 12 pro 0 proti 0 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF schválil program jednání s navrhnutými změnami. 

 

 

1. Komise pro hospodářské záležitosti  

 

Dr. Bernatík předal slovo Bc. Kudělovi, jakožto předsedovi Komise pro hospodářské 

záležitosti a poblahopřál mu ke zvolení.  

Bc. Kuděla informoval o tom, že hospodářská komise se sešla před zahájením zasedání AS 

SU OPF a zvolila si svého předsedu. Žádné další body nebyly na programu jednání komise.  

 

 

2. Komise pro legislativní a organizační záležitosti  

 

Dr. Bernatík předal slovo RNDr. Fraňkovi, jakožto předsedovi Komise pro legislativní a 

organizační záležitosti a poblahopřál mu ke zvolení. 
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Dr. Franěk informoval o zasedání Komise pro legislativní a organizační záležitosti, které se 

uskutečnilo před třemi týdny. Tato komise projednala pravomoci akademického senátu, jakou 

formou a co má AS SU OPF právo schvalovat. Komise vycházela ze Zákona o vysokých 

školách a vnitřních předpisů SU OPF. 

Dr. Franěk poznamenal, že mnohé legislativní předpisy nyní existují s několika změnami. 

Úkolem pro legislativní komisi do budoucna bude vypracování úplných znění těchto 

dokumentů. Dr. Gongol podotkl, že takto zpracované dokumenty budou mít pouze 

informativní charakter a nelze se na ně odvolávat. V opačném případě by tyto změny musely 

být projednány v AS SU v Opavě. 

 

 

3. Komise pro studijní a sociální záležitosti 

 

Dr. Bernatík předal slovo Dr. Suchánkovi, jakožto předsedovi Komise pro studijní a sociální 

záležitosti a taktéž mu poblahopřál ke zvolení. 

Mgr. Suchánek informoval, že komise se kromě volby svého předsedy zabývala materiály k 

prospěchovým stipendiím (více viz 6. bod programu).  

 

 

4. Řád ubytovacích a stravovacích služeb SU OPF 

 

Dr. Bernatík předal slovo děkanovi fakulty, který ho následně předal tajemníkovi fakulty. 

Tajemník podotkl, že AS SU v Opavě tento řád neschválil. Tento řád by měl být předložen na 

příští zasedání AS SU v Opavě. Dále sdělil, že vzhledem k tomu, že řád ubytovacích a 

stravovacích služeb se mění každý rok, bylo by vhodné ho ošetřit směrnicí. Kapacita 

ubytování je dostačující a všem požadavkům bylo vyhověno. Ubytování bude probíhat, jak 

tomu bylo doposud.  

Dr. Bernatík sdělil, že senátoři žádali vyznačení změn před zahájením zasedání AS SU OPF, 

aby nemuseli každou změnu dohledávat porovnáváním dvou verzí materiálu. 

Ing. Botlík konstatoval, že tajemník provedené změny pouze objasnil. Dále sdělil, že materiál 

nebyl schválen AS SU, protože nebylo zřejmé, zda jsou všechna výdejní místa registrována.  

Ing. Hečko sdělil, že toto již bylo zapracováno a v červnu 2011 schváleno fakultním senátem. 

Podivil se nad tím, proč nebyl materiál předložen na zasedání AS SU a nyní je materiál opět 

měněn, i když byl fakultním senátem již schválen.  

Tajemník řekl, že hlavní změnou v materiálu je nyní to, že restaurace u Einsteina byla 

fyzickou osobou, což MŠMT neschválilo. Nyní je již tato restaurace provozována právnickou 

osobou, což bylo zapracováno do předloženého materiálu.  

Dr. Franěk se domníval, že v řádu nejsou tak závažné změny.  

Ing. Botlík opět konstatoval, že nebyl předložen ke schválení AS SU v Opavě. 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování o požadavku na zvýraznění změn v Řádu 

ubytovacích a stravovacích služeb. 

Ing. Říhák požádal o vyhlášení přestávky. 

Dr. Bernatík se otázal, zda jsou další dotazy. 

Bc. Kuděla vznesl dotaz, zda je v provozu menza v objektu Žižkova.  

Tajemník podotkl, že menza tam není, ale pouze výdejní místo. Mezi výdejním místem a 

menzou je rozdíl. 

Ing. Říhák namítl, že pokud bude nový poskytovatel stravovacích služeb, výdejní místo se 

změní na menzu.  

Ing. Verner – čl. 1, bod 2 – název „Na Vyhlídce“, tento název je obsažen i ve Statutu. 

Dr. Bernatík se zeptal, zda má někdo připomínky. Žádné nebyly a vyzval členy senátu ke 

hlasování.  

 



 3 

Hlasování: 6 pro 0 proti 6 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF neschválil Řád ubytovacích a stravovacích služeb. 

 

Dr.  Gongol konstatoval, že změny nejsou tak zásadní. Pouze nebyly zvýrazněny.  

Ing. Botlík vyjádřil nesouhlas s tím, aby kvůli takto malým změnám nebyl materiál schválen. 

Dr. Bernatík navrhl toto probrat v bodu Různé. 

 

 

5. Podmínky přijímacího řízení do nav. Mgr studijních programů 

 

Dr. Bernatík předal slovo JUDr. Sciskalové, která informovala o zapracování informací do 

Učitelských novin. Tyto informace byly objektivního charakteru.  

Dr. Bernatík se domníval, že označení v Učitelských novinách není zcela přesné. Poznamenal, 

že Učitelské noviny nejsou vnitřním předpisem. 

Ing. Botlík doporučil soulad Podmínek přijímacího řízení do navazujících magisterských 

studijních programů v prezenční a komibnované formě studia Slezské univerzity v Opavě, 

Oobchodně podnikatelské v fakulty v Karviné pro akademický rok 2012/2013. 

Ing. Šperka  vznesl dotaz, zda nebude ohrožen počet přijatých studentů. 

Děkan odpověděl, že povolí přijmout určitý počet studentů do navazujících magisterských 

studijních programů v prezenční i kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakultě v Karviné. 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování.  

 

Hlasování: 12 pro 0 proti 0 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních 

programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2012/2013. 

 

 

6. Debata k prospěchovým stipendiím  

 

Dr. Koštuříková se domnívala, že zásady pro výplaty prospěchového stipendia na konkrétní 

akademický rok, by měly být schváleny předem.  

Ing. Botlík informoval, že prospěchové stipendium je vypláceno za dosažené výsledky 

v předchozím akademickém roce. 

Dr. Franěk byl názoru, že studenti by měli znát podmínky vyplácení prospěchového stipendia 

předem a neměly by být měněny. 

Dr. Bernatík vyjádřil souhlas s Dr. Koštuříkovou. 

Dr. Gongol sdělil, že by bylo vhodné vrátit do předpisu původní znění „před zahájením 

akademického roku“. 

Ing. Botlík namítl, že je problém stanovit s předstihem výši finančních prostředků určenou 

k vyplácení prospěchového stipendia studentům za dosažené výsledky. Tento problém by 

mohl být ošetřen vnitřní směrnicí, která by byla schválena děkanem. Jednalo by se pouze o 

aktuální úpravy a jejich schválení. 

Ing. Říhák připomenul, že zatím ještě není znám rozpočet na následující akademický rok a 

tím objem finančních prostředků určených k vyplácení prospěchových stipendií studentům za 

dosažené výsledky. 

Ing. Hečko informoval, že tento problém byl prodiskutován na zasedání Komise pro 

legislativní a organizační záležitosti a zaslán na Komisi pro studijní a sociální záležitosti. Dále 

řekl, že výše finanční částky je zároveň motivací pro studenty. 
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Tajemník namítl, že pravidla pro vyplacení prospěchových stipendií jsou obtížná. Na 

vyplacení prospěchových stipendií na rok 2011/2012 byla vyplacena rektorem částka 28 mil. 

Kč. Objem finančních prostředků ve Stipendijním fondu je dostatečný. Dále informoval, že 

rektor rozhoduje o objemu finančních prostředků vyplacených na prospěchová stipendia.  

Ing. Říhák navrhoval zvýšit výši stipendia pro jednotlivce, která by zvýšila motivaci studentů. 

Dále by souhlasil se zpřísněním podmínek na nárok vyplacení prospěchového stipendia. 

Tajemník konstatoval, že do Stipendijního fondu se započítává i zůstatek z předchozího roku.  

Ing. Botlík namítl, že o výši stipendia rozhoduje děkan.  

Ing. Šperka  podotkl, že není obvyklé, aby částka byla vyšší než 5000,- Kč. 

Ing. Botlíkl doporučil, aby byla vydaná směrnice. 

Ing. Hečko řekl, že se jedná pouze o návrh, ke kterému může děkan přihlédnout.  

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování.   

 

Hlasování: 12 pro 0 proti 0 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF schvaluje návrh Zásad pro výplatu prospěchového stipendia studentů za 

dosažené výsledky v akademickém roce 2011/2012  vč. předložených úprav a doplnění.  

 

 

7. Podmínky stravování studentů v menzách a stravovacích zařízeních 

             

Děkan předal slovo tajemníkovi.  

Tajemník informoval, že od ledna do června 2011oproti roku 2010 došlo k poklesu počtu 

vydaných jídel i přesto, že nebyl změněn systém vydávání stravy.   

V roce 2010 bylo odebráno 42 500 jídel a v roce 2011 bylo odebráno 32 300 jídel. Tajemník 

se domníval, že na pokles odebraných jídel nemá nový systém žádný vliv. Pouze došlo 

k poklesu zájmu studentů o stravu. Dále konstatoval, že účast studentů ve výuce není 

naplněna. Tímto také dochází k úbytku odebraných jídel. Dalším problémem je např., že 

studenti nemají vložený dostatečný obnos finančních prostředků na stravovacím účtu a tuto 

situaci řeší rychlým občerstvením, automaty apod.   

Tajemník informoval, že jedním z řešení je vrátit se k původnímu systému dle p. Hořáka 

(firma Stravko). Způsob platby – hotovostně, bezhotovostně a stravenky.  

Ing. Šperka se domníval, že hlavní příčinou poklesu odebraných jídel je vysoká cena.  

Bc. Kuděla byl názoru, že kvalita jídla není na takové úrovni, jak bylo deklarováno. 

Ing. Botlík konstatoval, že v dnešní době je tržní hospodářství a o ceně rozhoduje poptávka. 

Dr. Bernatík nesouhlasil s názorem Ing. Botlíka. Je nutno vzít v úvahu otázku výnosů 

z rozsahu a rovněž relativní monopolní postavení podnikatele v daném prostředí. 

Bc. Kuděla uvedl několik případů cen v menzách na jiných fakultách, které byly nižší i o 10 

Kč za oběd, a vznesl dotaz, zda by nebylo lepší vypsat výběrové řízení na jiného 

poskytovatele stravovacích služeb.  

Tajemník řekl, že po odečtení DPH jsou ceny zhruba na stejné úrovni. Poznamenal, že DPH 

představuje náklad pro menzu. 

Dr. Koštuříková vyjádřila svůj nesouhlas s tajemníkem. DPH nepřestavuje náklad pro 

podnikatele.  

Bc. Kuděla se znovu otázal, z jakého důvodu nemůže OPF vyzvat další poskytovatele 

stravovacích služeb.  

Tajemník namítl, že na objektu Žižkova v roce 2009 proběhlo výběrové řízení na 

poskytovatele výše uvedených služeb. Výběrové řízení vyhrála firma Sodexho, s.r.o. Praha. 

Tato firma se dostala do ztráty, neboť počet odebraných jídel nebyl dostačující, jak se 

původně předpokládalo. Další výběrové řízení by mělo totožný výsledek. 

Dr. Bernatík poděkoval tajemníkovi za vysvětlení. Zdůraznil, že celé jednání vnímá jako 

podnět zaměstnanců a studentů ke skutečnosti, že v současném systému zcela odpadla 
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možnost objednávkového systému – což jistě znesnadňuje i přípravu jídla poskytovateli 

služeb (jelikož nezná předem závazně objednané množství jídla).  

Tajemník ujistil, že objednávkový systém lze doprogramovat do stávajícího IS. 

Dr. Bernatík poděkoval za tuto informaci a sdělil, že toto považuje za zásadní informaci 

k řešení podnětů, které obdržel k dnešnímu jednání v této oblasti. 

 

Hlasování: 12 pro 0 proti 0 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF pověřuje Komisi pro hospodářské záležitosti ke zpracování podkladů týkajících 

se oblasti stravování v menze. 

 

 

8. Různé 

 

Dr. Bernatík předal slovo děkanovi.   

Děkan přítomné seznámil se závěry a doporučeními AK z jednání ze dne  30. 1. až 1. 2. 2012, 

ke kterým je nutno v co nejkratší době zaujmout stanovisko a připravit podklady. Děkan se 

domníval, že tyto podněty jsou ku prospěchu Slezské univerzity a ke zvýšení kvality. AK 

komise pozastavila projednání žádosti u studijních oborů VES a FM.  

Dále tajemník zmínil vysokou studijní neúspěšnost studentů bakalářského a nav. 

magisterského studia.  

Na KD děkan doporučil všem akademickým pracovníkům zahrnout do podmínek pro 

absolvování předmětu povinnou účast studentů na přednáškách. Děkan dále oznámil, že by 

bylo vhodné snížit počet vyučovacích hodin a vytvořit tak podmínky pro rozvoj a vědu 

akademickým pracovníkům. 

Děkan informoval o shromáždění akademické obce, které se konalo 20. 2. 2012 v souvislosti 

s procesem přípravy reformy vysokého školství. Předmětem jednání byl věcný záměr zákona 

o vysokých školách, věcný záměr o finanční pomoci studentů a financování vysokých škol 

v budoucnu.  

Tajemník konstatoval, že dotace vysokým školám klesají. Vliv státu na financování vysokých 

škol není dobrý. Vysoké školy by neměly být v budoucnu závislé pouze na dotacích MŠMT. 

Značná část finančních prostředků směřuje ke zvýšení kvality výuky apod. Vedení OPF 

podporuje plánované reformy ve školství, a to především z ekonomických důvodů. Také 

vyjádřil obavy nad tím, pokud se tyto plánované reformy neuskuteční.  

Dr. Bernatík informoval o účasti AS SU OPF na shromáždění akademické obce. Prezentovaná 

usnesení AS SU OPF přijal. Protesty směřovaly k formě diskuze věcných záměrů. AS SU 

OPF vyjadřoval pochopení a podporu vyjádřením ostatních senátů univerzit. Není proti 

reformám, ale proti způsobu diskuze o věcných záměrech zákonů tak, jak je v současné době 

vedena na úrovni MŠMT,VŠ,ČKR a RVŠ.   

Ing. Řihák pozval senátory na zasedání AS SU, které se uskuteční v Karviné dne 27. 3. 2012  

v 13:00. 

 

 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční 28. 3. 2012 ve 13 hod v místnosti A 308. 

 

 

  

Zapsala: Urbanczyková Miroslava        Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
předseda AS SU OPF  

 

 

  


